



BIOGRAPHY / BIOGRAPHIE

The Honourable Justice Ardith Walkem

At the heart of Justice Ardith Walpetko We'dalx Walkem's illustrious legal career are the Nlaka'pamux teachings she learned in childhood. She is the first First Nation woman to serve as a Justice of the Supreme Court of British Columbia, and her work on key Indigenous title, rights and treaty rights decisions.

An advocate for recognition of Indigenous laws and the rights of children, she authored *Wrapping Our Ways Around Them: Indigenous Communities and Child Welfare* to support Indigenous communities exercising their laws protect their children.

Access to justice has been a focus of Justice Walkem's work in the areas of human rights, raising awareness of discrimination that Indigenous peoples face, including within the justice system.

She is known for her innovative, empathetic, and thoughtful approach to law – an approach firmly rooted in Indigenous legal tradition.

Justice Walkem continues to empower the disenfranchised, teach the next generation, and shape a more equitable society.

L'honorable juge Ardith Walkem

La carrière juridique remarquable de la juge Ardith Walpetko We'dalx Walkem repose en grande partie sur les enseignements nlaka'pamux qu'elle a reçus dans son enfance. Première femme des Premières Nations à occuper un poste de juge à la Cour suprême de la Colombie-Britannique, son travail sur des décisions clés en matière de titres, de droits et de droits issus de traités autochtones a établi de puissants précédents quant au respect des droits des peuples autochtones.

Défenseuse de la reconnaissance des lois autochtones et des droits des enfants, elle est l'auteur de *Wrapping Our Ways Around Them: Indigenous Communities and Child Welfare*, qui vise à aider les communautés autochtones à exercer leurs lois et à protéger leurs enfants.

L'accès à la justice est au cœur du travail de la juge Walkem dans le domaine des droits de la personne, notamment en sensibilisant à la discrimination à laquelle sont confrontés les peuples autochtones, y compris au sein du système judiciaire.

Elle est connue pour son approche innovante, empathique et réfléchie du droit, une approche fermement ancrée dans la tradition juridique autochtone.

La juge Walkem continue de donner une voix aux personnes marginalisées, de former la prochaine génération et de façonner une société plus équitable.